
Za krásami okolí Nedvědice 

 

 Předpověď počasí na poslední dubnovou sobotu nebyla pro potenciální účastníky 50. ročníku 

pochodu Za krásami okolí Nedvědice příliš příznivá. I v dešti může být procházka příjemná, ale málo 

platné, když neprší, když je sucho v botách, je to lepší. My pořadatelé jsme s napětím od samého 

rána čekali, jak dlouho vydrží nepršet, a když v průběhu dne přece jen několikrát zapršelo, pozorovali 

jsme, jak se kdo s tímto faktem vyrovnal. 

 V nabídce jsme měli tentokrát šest tras. Nejdelší byla klasická padesátka, tedy celých 50 

kilometrů, a věřte, taková túra už dá člověku pořádně zabrat! Zúčastnilo se jí 30 vytrvalců. Velkou 

radost jsem měl z několika místních účastníků na nejdelší trase. A i když se čas na pochodech neměří, 

přece jedno jméno uvedu i časem, který stačil na absolvování těch pěti desítek kilometrů. Jan Ondra 

z Nedvědice zvládl padesátku za 4 hodiny a 14 minut. Vím, že Jan běhá hodně, potkáváme se někde 

v okolí Nedvědice často, ale v tak náročném kopcovitém terénu oběhnout tolik kilometrů v takovém 

čase, to je hodně mimořádný výkon. Spokojeni byli samozřejmě i všichni další, kdo se postupně 

z padesátky vraceli a i když byli unaveni, často mokří, zářil jim úsměv, protože euforie po návratu 

z padesátky, ta je pokaždé veliká. 

 Spokojeně působili i všichni další. 39 turistů absolvovalo trasu 36 km, 216 trasu 19 km, 204 

trasu 8 km a nejkratší trasu 5 km obešlo 51 turistů. Trasa 10 km přes Křížovice byla trasou s Českým 

rozhlasem Brno a na tu se vydalo 278 lidí. Celková účast byla 808 a to je počet, který je hodně 

příjemný. 

 Aby se taková akce mohla uskutečnit, musí být k dispozici téměř čtyři desítky pořadatelů. 

Máme pochod rádi, my pořadatelé prožíváme velmi náročný den, ale když vidíme, že účastníci jsou 

spokojeni, jsme spokojeni také. 

 Už jsem se zmínil o ˇ“rozhlasové“ trase. Rozhlas vysílal živě z Křížovic pořad Vesele i vážně 

o víkendu. Vysílalo se z Galerie z ruky, kterou už více než tři desetiletí provozuje paní Stanislava 

Macháčková. 

 Turisté, kteří přicházeli k sokolovně, kde byl start i následně cíl pochodu, byli rádi, že si mohli 

vybrat něco z výrobků firmy Vitar Železné. V sokolovně byla pestrá nabídka místního informačního 

centra, turisté si mohli koupit některou z „výletových“ knížek. S poděkováním nesmím zapomenout 

také na Městys Nedvědice. Vlastně už od prvního ročníku pochodu, tedy od roku 1974, vedení obce 

vždycky nějakým podstatným způsobem nám pořadatelům pochodu pomáhá. 

 Jubilejní padesátý ročník je tedy úspěšně za námi. Ten příští bude 27. dubna 2024. 

 

         Petr Vejrosta 


